
   
Reactie consultatie concept beleidsprogramma circulair textiel 2025-2030  

Bont voor Dieren vindt het concept beleidsprogramma circulair textiel een goed 

initiatief. Het concept legt duidelijk de focus op hergebruik, levensduurverlenging 

en recyclen van textiel. Het uiteindelijke doel van dit beleidsprogramma is een 

volledige circulaire economie in 2050, met een veilige, transparante en 

verantwoorde circulaire textielketen voor mens, dier en milieu. Om hiertoe te 

komen, willen wij graag, als stichting die zich inzet tegen het gebruik van bont, het 

volgende opmerken: 

- Het concept bevat geen aanbevelingen op het gebied van 

materialengebruik. Het gebruik van materialen afkomstig van wilde dieren 

zou direct moeten stoppen. Bont zou, vanuit duurzaamheids- en 

dierenwelzijnsoogpunt, moeten worden uitgesloten als acceptabel 

materiaal voor kleding en textielproducten. Bij de productie van bont 

worden dieren als nertsen, vossen, konijnen en wasbeerhonden gefokt en 

gehouden in krappe draadstalen kooien. Ze hebben geen mogelijkheid om 

natuurlijk gedrag te vertonen. Uiteindelijk worden nertsen vergast.  

Wasbeerhonden en vossen worden anaal geëlektrocuteerd. Buiten Europa 

worden coyotes gevangen met wildklemmen, doodgeslagen en daarna 

gevild voor hun vacht. De bontindustrie is een wrede industrie, die slecht is 

voor het milieu en een potentieel gevaar voor de volksgezondheid (denk 

aan de verspreiding van Covid en, recenter, Vogelgriep op bontfokkerijen). 

- Het concept bevat een kort hoofdstuk over labeling en etikettering (p. 7) 

Hoewel de Europese wetgeving hierover op dit moment wordt herzien, 

geven wij hier graag mee dat voor bont een juiste labeling niet mogelijk is. 

Traceerbaarheid van en transparantie over dierlijke materialen is essentieel 

om naleving van normen op het vlak van dierenwelzijn te garanderen. In het 

geval van bont is het vaak moeilijk te achterhalen waar het bont vandaan 

komt en onder welke omstandigheden het is vervaardigd. Ook is de 

productielijn van dier naar eindproduct niet transparant. De bestaande 

labels leveren niet de informatie op die nodig is voor de consument om een 

duurzame en diervriendelijke afweging te kunnen maken (zie het rapport 

Certified Cruel). Bontdieren leven bovendien altijd onder vreselijke 

omstandigheden. Diervriendelijk bont bestaat niet. Een label of etiket kan 

dit niet veranderen. Deze informatie hebben wij ook op Europees niveau 

ingebracht. 

- Het concept heeft het over de vermindering van chemicaliën in de textiel (p. 

9). De verwerking van bont gaat echter gepaard met het gebruik van 

verschillende chemicaliën. Giftige stoffen zoals formaldehyde (gelinkt aan 

https://www.furfreealliance.com/wp-content/uploads/2020/01/CertifiedCruel_FFA-Research-Report-3.pdf


   
leukemie), chroom (gelinkt aan kanker) en ammoniak worden op de vacht 

aangebracht om te voorkomen dat het bont gaat rotten. Hierdoor is bont 

geen duurzaam product en het verminderen van het gebruik van 

chemicaliën is in deze productieketen niet mogelijk. Voor meer informatie 

zie het rapport Toxic Fur en het door Bont voor Dieren geïnitieerde 

labonderzoek van in Nederland verkregen bontkragen. Zie dit recente 

nieuwsbericht uit Canada over de impact van de bontindustrie op het 

milieu. 

- Het concept stimuleert het gebruik van tweedehands kleding. Voor het 

gebruik van tweedehands bont zou echter een uitzondering moeten 

worden gemaakt. Gezien de impact van bont op het milieu en dierenwelzijn, 

is het niet verstandig de aankoop van tweedehands bont te stimuleren. Op 

deze manier wordt dit product opnieuw in het straatbeeld gebracht wat op 

den duur een trend kan veroorzaken. Dit kan de aankoop van nieuw dierlijk 

bont doen stijgen hetgeen niet wenselijk is, ook niet vanuit 

duurzaamheidsperspectief. Juist daarom werken wij samen met een aantal 

tweedehands winkels die geen tweedehands bont meer verkopen. Ook zij 

zien in dat het opnieuw op de markt brengen van dierlijk bont geen 

duurzame keuze is. Zie voor meer info dit nieuwsbericht.  

- Op de laatste pagina lezen wij dat het Rijk de regie neemt in het 

samenbrengen van partijen om zo de doelstellingen te kunnen behalen. Wij 

gaan graag in gesprek met andere partijen over hoe we ervoor kunnen 

zorgen dat bont definitief uit het straatbeeld verdwijnt. Dit is ook in lijn met 

Europese verwachtingen nu een merendeel van de lidstaten een Europees 

bontfokverbod heeft gesteund. Bont is niet duurzaam, slecht voor het milieu 

en gaat gepaard met vreselijk veel dierenleed. Dit product past niet in de 

duurzaamheidsdoelstellingen die dit concept behelst.  

Tot slot 

Bont voor Dieren wil er tenslotte nog op wijzen dat er in 2023 een motie is 

aangenomen in de Tweede Kamer om, onder andere, bont te weren uit 

Nederlandse kledingwinkels. Het Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat 

onderzoekt op dit moment, in samenwerking met het ministerie van Ministerie van 

Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit de juridische mogelijkheden hiertoe (zie de 

Kamerbrief van de Staatssecretaris van Infrastructuur en Waterstaat aan de 

voorzitter van de Tweede Kamer van 26 september 2023). 
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